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Zusammenfassung

        
Bei Durchführung einer Periduralanästhesie mit 0,5% Bupivacain zur Sectio caesarea kam es infolge akzidenteller intravasaler Injektion zum mütterlichen Krampfanfall und schwerer fetaler Bradykardie. Nach sofortiger Oxygenierung, Relaxation, antikonvulsiver Behandlung und Intubation wurde das Kind per Sectio caesarea entwikkelt. Das zunächst deutlich deprimierte Neugeborene erholte sich rasch und zeigte bei entwicklungsneurologischen Nachuntersuchungen keine Auffälligkeiten.


      
        
Abstract

        
Maternal convulsions and severe fetal bradycardia resulted from the accidental intravascular injeetion of 0.5% bupivacaine for epidural anesthesia in preparation for caesarean section. Ventilation with oxygen, application of anticonvulsive drugs, relaxation and intubation was promptly performed followed by immediate caesarean section. The newborn was depressed at birth, recovered quickly and showed no neurologic deficits neither in the immediate postnatal period nor in neurobehaviour tests at the age of three months.
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